



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ

ແລະ

ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ

ໂຄງການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອຂອງລາວ (P175996)

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP)

(ບົດສະຫຼຸບຫຍໍ້ສຳລັບການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ແລະ ປຶກສາຫາລືກັບມວນຊົນ)

ກະກຽມໂດຍ:

ຫ້ອງການກອງທຶນປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ

ວັນທີ 14 ພະຈິກ 2022



ໂຄງການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອ ສປປ ລາວ (P175996)

ສະຫຼຸບຫຍໍ້

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP) ນີ້ປະກອບມີຂະບວນການຂອງການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອຈຸດປະສົງທີ່ຊັດເຈນເພື່ອບັນລຸຜົນໄດ້ຮັບທີ່ໄດ້ຕົກລົງກັນ. ໃນປັດຈຸບັນມັນຍັງຖືກຮັບຮູ້ວ່າເປັນກົນໄກຄວາມຮັບຜິດຊອບພື້ນຖານນັບຕັ້ງແຕ່ການກຳໜົດ ໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງມີສ່ວນຮ່ວມໃນການກຳນົດ ແລະ ເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບແຜນງານ / ໂຄງການສະເພາະ ແລະ ຕອບສະໜອງຕໍ່ບັນຫາ ແລະ ຄວາມກັງວົນທີ່ຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຍົກຂຶ້ນມາສຳລັບການຕັດສິນໃຈ, ການປະຕິບັດ ແລະ ດັ່ງນັ້ນເພື່ອເປັນການປັບປຸງການປະຕິບັດແຜນງານ / ໂຄງການ. .

ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ (ຜູ້ຮັບທຶນ) ຈະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອ (EWMP) (“ ໂຄງການ ”), ໂດຍມີ (ກ) ກອງທຶນປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ (EPF) ຜ່ານ EPF. (EPF); (ຂ) ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (MONRE) ຜ່ານກົມສິ່ງແວດລ້ອມ (DOE), ກົມກວດກາຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (DNEI), ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ (NRERI), ກົມການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ (DCC), ກົມຊັບພະຍາກອນນໍ້າ (DWR), ແລະ ກົມແຜນການ ແລະ ການເງິນ (DPF); (ຄ) ກະຊວງ ພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ (MEM) ຜ່ານກົມນະໂຍບາຍ ແລະ ແຜນພະລັງງານ (DEPP); (ງ) ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ (MPI) ຜ່ານກົມແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ (DPI); (ຈ) ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ (MPWT) ຜ່ານກົມແຜນການທີ່ຢູ່ອາໄສ ແລະ ວາງແຜນຕົວເມືອງ (DHUP) ແລະ ສະຖາບັນໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ (PTI); ແລະ (ສ) ອົງການພັດທະນາຕົວເມືອງວຽງຈັນ (VUDA) ແລະ ອົງການພັດທະນາການບໍລິຫານຕົວເມືອງ (UDAAs) ຂອງແຂວງທີ່ໄດ້ຮັບຄັດເລືອກ, ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນສັນຍາການເງິນ. ສະມາຄົມການພັດທະນາສາກົນໄດ້ຕົກລົງທີ່ຈະສະໜອງການເງິນ (P175996) ສຳລັບໂຄງການ, ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນສັນຍາອ້າງອີງ.

ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາຫຼັກຂອງ EWMP ແມ່ນເພື່ອເສີມສ້າງລະບົບການປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ, ປັບປຸງການຄຸ້ມຄອງຂີ້ເຫຍື້ອຂອງເທດສະບານໃນເມືອງທີ່ເລືອກໃນ ສປປ ລາວ, ແລະ ສະໜອງການຕອບໂຕ້ຢ່າງທັນການ ແລະ ມີປະສິດທິພາບໃນກໍລະນີເກີດວິກິດການ ຫຼື ເຫດການສຸກເສີນ. ກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວຈະສະໜັບສະໜູນ

ສະໜູນການພັດທະນານະໂຍບາຍ ແລະ ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານສະຖາບັນໃນລະດັບຊາດ ເພື່ອເພີ່ມທະວີການກວດກາ ແລະ ການວາງແຜນກ່ຽວກັບຂະແໜງຂີ້ເຫຍື້ອ, ສະໜັບສະໜູນການຄຸ້ມຄອງຄວາມສ່ຽງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ, ເພີ່ມທະວີການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຄວບຄຸມມົນລະພິດປະເພດສໍາຄັນໃນປະເທດ.

ໃນລະດັບແຂວງ ແລະ ເມືອງ, ໂຄງການຈະສຸມໃສ່ການສະໜັບສະໜູນການບໍລິການຂີ້ເຫຍື້ອທີ່ດີຂຶ້ນ ແລະ ເພີ່ມທະວີຄວາມຍືນຍົງທາງດ້ານການເງິນ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມຂອງວຽກງານການຄຸ້ມຄອງຂີ້ເຫຍື້ອ ໂດຍຜ່ານການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ແລະ ການລົງທຶນທາງດ້ານພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ແລະ ອຸປະກອນ. ໂຄງການດັ່ງກ່າວຈະອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ການສ້າງຕົວແບບໃນການຈັດການຂີ້ເຫຍື້ອໃນເມືອງທີ່ເລືອກໄວ້ ທີ່ສາມາດສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງປະສິດທິພາບທີ່ດີຂຶ້ນ ແລະ ປະຫຍັດຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ ແລະ ເປັນແຮງບັນດານໃຈໃຫ້ກັບເມືອງອື່ນໆ.

ໂຄງການດັ່ງກ່າວຈະພະຍາຍາມສະໜັບສະໜູນການຮ່ວມມືຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນທຸກຂົງເຂດ, ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງແມ່ນ MONRE, MPWT, EPF, ລວມທັງລັດຖະບານທ້ອງຖິ່ນທີ່ຮັບຜິດຊອບການຄຸ້ມຄອງຂີ້ເຫຍື້ອ.

ໂຄງການຈະວັດແທກຄວາມສໍາເລັດຂອງຕົນໂດຍຕົວຊີ້ວັດດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້:

- (ກ) ລະບົບການປົກປ້ອງສິ່ງແວດລ້ອມ (ພາກປະຕິບັດ) ໄດ້ຮັບການປັບປຸງ (ຄະແນນ)
- (ຂ) ເພີ່ມທະວີການຄຸ້ມຄອງການເກັບຂີ້ເຫຍື້ອຂອງເທດສະບານຈາກບັນດາຄອບຄົວ ແລະ ທຸລະກິດໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ (ສ່ວນຮ້ອຍ)
- (ຄ) ຂີ້ເຫຍື້ອຖືກນໍາມາໃຊ້ໃໝ່, ນໍາມາໝັກເປັນປຸຍ ແລະ/ຫຼື ບໍາບັດເພື່ອຫຼຸດປະລິມານການກໍາຈັດສິ່ງເສດເຫຼືອ (ເປີເຊັນ)
- (ງ) ການຫຼຸດຜ່ອນການປ່ອຍອາຍພິດເຮືອນແກ້ວສຸດທິ (metric ໂຕນ/ປີ)

(c) ອົງປະກອບຂອງໂຄງການ

ກິດຈະກຳຂອງໂຄງການຈະໄດ້ຮັບການປະຕິບັດໂດຍຜ່ານ 5 ອົງປະກອບຄື:

- **ອົງປະກອບທີ 1 (C1): ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ແລະ ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ .**
 ອົງປະກອບນີ້ຈະເສີມຂະຫຍາຍນະໂຍບາຍ, ກອບໜ້າວຽກທາງດ້ານສະຖາບັນ, ແລະ ຄວາມສາມາດຂອງອົງການຈັດຕັ້ງຂອງລັດຖະບານສູນກາງ (ໂດຍສະເພາະ MONRE ແລະ MPWT) ຮັບຜິດຊອບດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ການບໍລິຫານຕ່າງໆຂອງສິ່ງແວດລ້ອມ, ມົນລະພິດ, ຂີ້ເຫຍື້ອ, ແລະ ການຈັດການກັບພາດສະຕິກ, ລວມທັງການລິເລີ່ມກິນໄກການການສະໜັບສະໜູນທົນສົມທົບກັບຂະແໜງທີ່ໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກ. ກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍອົງການທີ່ຮັບຜິດຊອບໂດຍຜ່ານ 5 ອົງປະກອບຍ່ອຍດັ່ງທີ່ສະແດງຢູ່ໃນຕາຕະລາງ 1-1:

ຕາຕະລາງ 0-1: ອົງປະກອບຍ່ອຍ C1 (ບ່ອນອ້າງອີງ: ບົດລາຍງານ No: PAD4795)

ອົງປະກອບ	ອົງການນຳພາການປະຕິບັດ	ງົບປະມານທັງໝົດ (ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ)
ອົງປະກອບ 1. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ແລະ ການເພີ່ມປະສິດທິພາບ (PICE)	MONRE	12.12
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 1A. ນະໂຍບາຍ ແລະ ຄວາມສາມາດສະໜັບສະໜູນກ່ຽວກັບ EIA/IEE/SEA, ການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ເປັນພິດ ແລະ ອັນຕະລາຍ (THW)	DOE/DWR-MONRE	2.72
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 1B. ຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານການເງິນໃຫ້ແກ່ SMEs ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເວກລ້ອມ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອ	EPF	2.36
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 1C. ນະໂຍບາຍ ແລະ ການສະໜັບສະໜູນດ້ານຄວາມສາມາດກ່ຽວກັບ ການປະຕິບັດຕາມ ECC ແລະ ກອບການຕິດຕາມກວດກາມົນລະພິດ	DNEI/NRERI/DWR-MONRE	3.65
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 1D. ນະໂຍບາຍ ແລະ ຄວາມສາມາດສະໜັບສະໜູນການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ: ການພັດທະນາຄວາມທົນທານຕໍ່ຄາບອນຕໍ່າ	DCC-MONRE/ DOP-MPI	1.5
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 1E. ນະໂຍບາຍ ແລະ ຄວາມສາມາດສະ	DOE/DPF-MONRE	1.59

ຫນັບສະຫນູນກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍ ແລະ ກົດຫມາຍວ່າ ດ້ວຍພາດສະຕິກ		
---	--	--

- ການສະໜັບສະຫນູນທຶນສົມທົບ (LEMGP):** ກົດຈະກຳການສະໜັບສະຫນູນທຶນສົມທົບ (ເອີ້ນວ່າ ແຜນງານການສະໜັບສະຫນູນທຶນສົມທົບໃຫ້ແກ່ SMEs ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສິ່ງ ເສດເຫຼືອ ຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ ຫຼື LEMGP) ເປັນການພະຍາຍາມໃນການລິເລີ່ມການມີສ່ວນຜົວຜັນ ຢ່າງຫ້າວຫັນກັບວິສາຫະກິດ ແລະ ທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ຂະໜາດກາງ (SMEBs) ທີ່ສາມາດສະໜອງຊັບພະຍາກອນ ຫຼື ວິທີແກ້ໄຂຕົວຈິງສຳລັບ ແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ຮີບດ່ວນທີ່ສຸດກ່ຽວກັບ ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ, ການຜະລິດສິ່ງເສດເຫຼືອ, ຄຸນນະພາບ ສິ່ງແວດ ລ້ອມ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍ ໃນການຄວບຄຸມມົນລະພິດໂດຍຄຳນຶງເຖິງຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ກາລະໂອກາດ ໃຫ້ SMEB ທີ່ໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກ ສືບຕໍ່ດຳເນີນທຸລະກິດພາຍຫຼັງໂລກລະບາດໂຄວິດ-19 ແລະ ປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດສູ່ທິດທາງການເຕີບໂຕສີຂຽວ . ຜູ້ສະໜັບສະໜູນທີ່ມີສິດໄດ້ ຮັບປະກອບມີ SMEs ຕາມກົດຫມາຍ SME ແລະ ທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ / ຂະໜາດກາງ ລວມທັງອຳນາດການປົກທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນທີ່ມີຄວາມມຸ່ງຫມັ້ນ ແລະ ຄວາມສາມາດ ໃນການວາງແຜນ ແລະ ການປະຕິບັດແຜນທຸລະກິດສີຂຽວ (GBP) ຫຼື Green, Clean, and Beautiful Plan (GCBP) ທີ່ສອດຄ່ອງກັບກົດລະບຽບຂອງ GOL ແລະ ຕັ້ງຢູ່ໃນເຂດເປົ້າຫມາຍ / ໂຄງການ. ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍທັງໝົດຂອງ LEMGP ແມ່ນປະມານ 1.5 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ. ດ້ວຍທຶນຊ່ວຍ ເຫຼືອສົມທົບສູງສຸດ ແມ່ນ 100,000 ໂດລາຕໍ່ໜຶ່ງ PSMEB ທີ່ສາມາດເຊັນສັນຍາຢ່ອຍກັບ EPFO (ຕາມການສະເໜີຂອງ WB), ຄາດວ່າ 10-15 ແຜນສີຂຽວຈະຖືກກະກຽມ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ກົດ ຈະກຳຕ່າງໆຈະໄດ້ຮັບການປະຕິບັດພາຍໃນ 1-2 ປີ.

ອົງປະກອບ 2 (C2): ການສະໜັບສະຫນູນລວມ ແລະ ການສ້າງຄວາມສາມາດສຳລັບລັດຖະບານທ້ອງ ຖິ່ນ ແລະ ເທດສະບານ .

ອົງປະກອບນີ້ຊ່ອຍກຳລັງການແກ້ໄຂຂໍ້ຈຳກັດຕົ້ນຕໍໃນການປັບປຸງການປະຕິບັດຂອງຂະແໜງການລວມທັງຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການ, ການຈັດຕັ້ງ, ແລະ ທາງດ້ານການເງິນຂອງລັດຖະບານທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອສະໜອງການບໍລິການການຄຸ້ມຄອງຂີ້ເຫຍື້ອຢ່າງມີປະສິດທິພາບ. ອົງປະກອບນີ້ຈະສະໜັບສະຫນູນລັດຖະບານທ້ອງຖິ່ນໃນການກະກຽມທີ່ດີກວ່າສຳລັບການລົງທຶນພາຍໃຕ້ອົງປະກອບທີ 3. ກົດຈະກຳຕ່າງໆຈະຖືກປະຕິບັດໂດຍອົງການທີ່ຮັບຜິດຊອບໂດຍຜ່ານສາມອົງປະກອບຢ່ອຍຕໍ່ໄປນີ້ຕາມຕາຕະລາງ 1-2:

ຕາຕະລາງ 0-2: ອົງປະກອບຢ່ອຍ C2 (ບ່ອນອ້າງອີງ: ບົດລາຍງານ No: PAD4795))

ອົງປະກອບ	ອົງການນຳພາການປະຕິ ບັດ	ງົບປະມານທັງໝົດ (ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ)
ອົງປະກອບ 2. ການສະໜັບສະໜູນແບບປະສົມປະສານ ແລະ ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ເທດສະບານ	MONRE	4.54
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 2A. ສະໜັບສະໜູນ ແລະ ສ້າງຄວາມອາດສາມາດໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານທ້ອງຖິ່ນກ່ຽວກັບ ບໍລິມູນຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ມົນລະພິດ ແລະ ລະບົບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ການບໍລິການດ້ານການຄຸ້ມ ຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ	DNEI/NRERI- MONRE	0.09
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 2B. ໂຄງການ GCB ແລະ 3R + ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍ ບາຍ NPAP/ພາດສະຕິກ ໃນເມືອງເປົ້າໝາຍ	DOE-MONRE	3.92
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 2C. ສະໜັບສະໜູນການຮ່ວມມືພາກ ເອກະຊົນ - ສາທາລະນະ ແລະ ເພີ່ມທະວີການສະໜອງ ການບໍລິການສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ອົງໃສ່ຜົນຜະລິດ ແລະ ຄວາມ ສາມາດຝື້ນຝູ້ຕົ້ນທຶນ	TBD	0.53

- **ອົງປະກອບທີ 3 (C3): ການລົງທຶນດ້ານພື້ນຖານໂຄງລ່າງສຳລັບການຈັດການຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ພລາສຕິກ**
ອົງປະກອບນີ້ຈະສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ ການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ ແລະ ການລົງທຶນພື້ນຖານໂຄງລ່າງ
ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ປັບປຸງປະສິດທິຜົນ ແລະ ປະສິດທິພາບຂອງການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ ແລະ
ປາດສະຕິກ ເພື່ອຍົກລະດັບການບໍລິການ ແລະ ຄວາມຍືນຍົງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ໃນ 3 ສະຖານທີ່ຄັດ
ເລືອກໃນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ລວມມີ (i) ເມືອງ ນາຊາຍທອງ ເພື່ອຕິດຕັ້ງສະຖານີຍົກຍ້າຍ
ສິ່ງເສດເຫຼືອແຫ່ງໃໝ່; (ii) ຢູ່ທີ່ຫຼັກ 16 ເມືອງໄຊເສດຖາ ເພື່ອຍົກລະດັບປ່ອນເກັບກູ້ວັດສະດຸ ແລະ
ອຸປະກອນການເກັບຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ການຂົນສົ່ງ; ແລະ (iii) ທີ່ຫຼັກ 32 (ສະຖານທີ່ຖິ້ມຂີ້ເຫຍື້ອທີ່
ມີຢູ່ແລ້ວ) ເມືອງໄຊເສດຖາ ເພື່ອຝື້ນຝູ້ບາງສ່ວນ ແລະ ກໍ່ສ້າງປ່ອນຖິ້ມຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ສະຖານທີ່ບຳບັດ
ນ້ຳເປື້ອນ, ສະຖານທີ່ເກັບມ້ຽນຂີ້ເຫຍື້ອອັນຕະລາຍຊົ່ວຄາວ, ພື້ນທີ່ຮັບຂີ້ເຫຍື້ອ, ຍົກລະດັບສະຖານທີ່ຄຸ້ມ

ຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ນຳມາໃຊ້ຄືນໃໝ່ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ທ່າແຮງການລົງທຶນໃນເທັກໂນໂລຢີການຮວບຮວມພລາສຕິກໃນແມ່ນ້ຳຈະຖືກສະໜອງໃຫ້ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບນີ້, ລວມທັງການສະໜັບສະໜູນການສ້າງຕັ້ງລະບົບການດຳເນີນການ ແລະ ການກຳຈັດ ແລະ ການເຊື່ອມໂຍງກັບລະບົບ SWM ທົ່ວໄປ. ນີ້ຈະສົມທົບກັບການສ້າງຕັ້ງສະຖານີຕິດຕາມກວດກາມົນລະພິດພາດສະຕິກ ແລະ ສະໜອງຄວາມຮັບຜິດຊອບທາງດ້ານວິທະຍາສາດພົນລະເມືອງ ແລະ ການລາຍງານຄວາມເປັນໄປໄດ້ໃນການຕິດຕາມຜົນກະທົບ. ກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍອົງການທີ່ຮັບຜິດຊອບໂດຍຜ່ານສອງອົງປະກອບຍ່ອຍຕໍ່ໄປນີ້ດັ່ງທີ່ສະແດງຢູ່ໃນຕາຕະລາງ 1-3:

ຕາຕະລາງ 0-3: ອົງປະກອບຍ່ອຍ C3 (ອ້າງອີງ: ບົດລາຍງານ No: PAD4795)

ອົງປະກອບ	ອົງການນຳພາການປະຕິບັດ	ງົບປະມານທັງໝົດ (ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ)
ອົງປະກອບ 3. ການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ ແລະ ພລາສຕິກ ການລົງທຶນພື້ນຖານໂຄງລ່າງ	MPWT	24.62
<p>ການລົງທຶນຈະຖືກແບ່ງອອກເປັນສາມສະຖານທີ່ ທີ່ເລືອກຕາມຍຸດທະສາດໃນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເພື່ອສ້າງໂອກາດໃຫ້ສິ່ງເສດເຫຼືອ ສຸ່ຊັບພະຍາກອນສູງສຸດ, ຫຼຸດຜ່ອນປະລິມານຂີ້ເຫຍື້ອທີ່ຈະຖືກຖິ້ມຢູ່ຫຼັກ 32 ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມຈາກການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ. ທັງສາມສະຖານທີ່ແມ່ນດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້:</p> <ul style="list-style-type: none"> ຢູ່ ເມືອງນາຊາຍທອງ ທາງທິດຕາເວັນຕົກສ່ຽງເໜືອ ຂອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຈະຕິດຕັ້ງສະຖານີຂົນສົ່ງສິ່ງເສດເຫຼືອແຫ່ງໃໝ່ ພ້ອມດ້ວຍບ່ອນເກັບກູ້ວັດສະດຸ, ອຸປະກອນເກັບຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ອຸປະກອນຂົນສົ່ງ ສິ່ງເສດເຫຼືອ. ກມ 16 ເມືອງໄຊເສດຖາ ຍົກລະດັບເປັນບ່ອນເກັບກູ້ວັດສະດຸ ແລະ ຮອງຮັບອຸປະກອນເກັບຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ຂົນສົ່ງ. 	DHUP	24.62

<ul style="list-style-type: none"> • ຖືມຂີ້ເຫຍື້ອທີ່ກາມ 32 ປະຈຸບັນ ຈະໄດ້ຮັບການສ້ອມແປງບາງສ່ວນ ເພື່ອຍຶດອາຍຸການຖືມຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ຕິດຕັ້ງຜື້ນທີ່ຮັບຂີ້ເຫຍື້ອ, ປັບປຸງສະຖານທີ່ເກັບຂີ້ເຫຍື້ອຄືນໃໝ່, ຮັບປະກັນສະພາບແວດລ້ອມການເຮັດວຽກທີ່ປອດໄພ ແລະ ມີສຸຂະພາບດີຂອງຜູ້ເກັບຂີ້ເຫຍື້ອນອກລະບົບ, ປັບປຸງການບໍາບັດນໍ້າເປື້ອນ ແລະ ລະບຽບການ. ອໍານວຍຄວາມສະດວກໃນການຫຼຸດຜ່ອນການລະບາຍນໍ້າເສຍໂດຍກົງໄປຍັງບໍລິເວນອ້ອມຂ້າງ ແລະ ຍັງໄດ້ຕິດຕັ້ງບ່ອນເກັບມ້ຽນສິ່ງເສດເຫຼືອອັນຕະລາຍເພື່ອເກັບມ້ຽນສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ເປັນພິດ ແລະ ອັນຕະລາຍຢ່າງປອດໄພ. 		
---	--	--

- **ອົງປະກອບທີ 4: ການປະສານງານ ແລະ ການລາຍງານໂຄງການ** . ອົງປະກອບນີ້ຈະສຸມໃສ່ການປະສານງານລະຫວ່າງກະຊວງ, ການລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າ, ການຕິດຕາມ ແລະ ການປະເມີນຜົນ, ການເພີ່ມທະວີການປະຕິບັດ ແລະ ຄວາມສາມາດຄຸ້ມຄອງຈະມີການສະໜັບສະໜູນ ໂຄງການການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ການປະເມີນຜົນ ໃນທົ່ວອົງການປະຕິບັດ ໃນທຸກຂັ້ນ. ກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍອົງການທີ່ຮັບຜິດຊອບໂດຍຜ່ານສອງອົງປະກອບຍ່ອຍຕໍ່ໄປນີ້ດັ່ງທີ່ສະແດງຢູ່ໃນຕາຕະລາງ 1-4:

ຕາຕະລາງ 0-4: ອົງປະກອບຍ່ອຍ C4 (ບ່ອນອ້າງອີງ: ບົດລາຍງານ No: PAD4795)

ອົງປະກອບ	ອົງການນຳພາການປະຕິບັດ	ຈືບປະມານທັງໝົດ (ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ)
ອົງປະກອບ 4. ການປະສານງານ ແລະ ການລາຍງານ ໂຄງການ	EPF	3.81
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 4A. ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ບໍລິຫານ ໂຄງການ	EPF	2.90
ອົງປະກອບຍ່ອຍ 4B. ການສື່ສານ, ການມີສ່ວນຜົວຜັນ, ແລະ ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດຂອງ EPF	EPF	0.91

- **ອົງປະກອບ 5. ການຕອບໂຕ້ສຸກເສີນທີ່ອາດເກີດຂຶ້ນ (CERC).** ອົງປະກອບນີ້ໄດ້ຖືກອອກແບບ ເພື່ອສະໜອງການຕອບສະໜອງຢ່າງໄວວາໃນກໍລະນີທີ່ເກີດວິກິດການ ຫຼື ເຫດສຸກເສີນ, ໂດຍການ ໃຫ້ GOL ຮ້ອງຂໍໃຫ້ທະນາຄານໂລກຈັດສັນກອງທຶນໂຄງການເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ການຕອບໂຕ້ ສຸກເສີນ ແລະການກໍ່ສ້າງຄືນໃໝ່.

ອົງການ MONRE ຈະນໍາພາການປະຕິບັດອົງປະກອບ 1 ແລະ 2 ກິດຈະກຳໂຄງການໂດຍນໍາໃຊ້ ກົນໄກໂຄງການຍ່ອຍຂອງກອງທຶນປົກປ້ອງສິ່ງແວດລ້ອມ (EPF) ໃນຂະນະທີ່ທ້ອງຖານ EPF (EPFO) ຈະນໍາພາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດອົງປະກອບ 4 ແລະ ການລາຍງານໂຄງການໂດຍລວມຕໍ່ WB. ພື້ນທີ່ໂຄງການ ສໍາລັບອົງປະກອບ 1, 2 ແລະ 4 (C124) ຈະຢູ່ໃນທ້ວປະເທດໂດຍມີບາງພື້ນທີ່ ສະເພາະທີ່ຈະຖືກກຳນົດ ໃນລະຫວ່າງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສໍາລັບໂຄງການຍ່ອຍທີ່ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ແລະ ກິດຈະກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບ ສີຂຽວ, ສະອາດ ແລະ ສວຍງາມຂອງ ສປປ ລາວ (GCB); ການຫຼຸດຜ່ອນ, ເອົາມາໃຊ້ຄືນ, ແລະ ຝື້ນຝູ (3R); ແລະ/ຫຼື ແຜນປະຕິບັດງານປາດສະຕິກແຫ່ງຊາດ (NPAP) ທີ່ຈະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາຍໃຕ້ອົງປະກອບທີ 1. ອົງປະກອບທີ 3 (C3) ຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍ MPWT ໂດຍປະຕິບັດຕາມຂັ້ນຕອນຂອງ MPWT ທີ່ໃຊ້ກັບໂຄງການລົງທຶນ ແລະ ສະຖານທີ່ທີ່ເລືອກແມ່ນຕັ້ງຢູ່ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເຊິ່ງປະກອບດ້ວຍ (ກ) ສະຖານທີ່ຖິ້ມຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ມີຢູ່ແລ້ວ ຢູ່ຫຼັກ 32 (ກມ32) ເມືອງໄຊທານີ , (ຂ) ສະຖານີຂົນສົ່ງ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ມີຢູ່ຫຼັກ 16 ເມືອງໄຊທານີ ; ແລະ (ຄ) ສະຖານທີ່ເກັບມ້ຽນສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ສະເໜີຢູ່ ເມືອງ ນາຊາຍທອງ . ກິດຈະກຳຂອງໂຄງການເຊັ່ນດຽວກັນກັບສະຖານທີ່ສະເພາະຈະໄດ້ຮັບການກຳນົດ ແລະ / ຫຼື ຍືນຍັນໃນລະຫວ່າງການປະຕິບັດໂຄງການ.

ນອກຈາກນັ້ນ, SEP ນີ້ອະທິບາຍວິທີການທີ່ EPF; MPWT, MONRE ອົງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການອື່ນໆ, ທີ່ປຶກສາ ແລະ ຜູ້ຮັບເຫມົາຈະຕິດຕໍ່ສື່ສານກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ, ກົນໄກທີ່ປະຊາຊົນສາມາດຍົກ ຄວາມກັງວົນຂອງເຂົາເຈົ້າ, ແລະ ວິທີການທີ່ຄວາມກັງວົນທີ່ຍົກຂຶ້ນມາຈະຖືກປະຕິບັດ ແລະ ຕອບສະໜອງຕໍ່ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຫຼົ່ານີ້ຖືກລະບຸວ່າເປັນຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ/ຫຼື ພາກສ່ວນທີ່ສົນໃຈ. ການກຳນົດ ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມພາຍໃຕ້ EWMP ຈະອີງໃສ່ (i) ພາລະບົດບາດ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງເຂົາເຈົ້າ; ແລະ ອິດທິພົນ / ຄວາມສົນໃຈທີ່ເປັນໄປໄດ້ກ່ຽວກັບໂຄງການ. ຈະໄດ້ຮັບຄວາມສົນໃຈເປັນພິເສດຕໍ່ບຸກຄົນ ທີ່ມີຄວາມ ສ່ຽງຕໍ່ການຖືກຍົກເວັ້ນຈາກກິດຈະກຳຂອງໂຄງການຍ່ອຍ. ບັນດາພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງປະກອບມີ: (ກ) ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນ ກະທົບໂດຍກົງ: ຄົນເກັບທ້ອນເຫຍື້ອ ແລະ ຄົນເກັບຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ຄອບຄົວຂອງເຂົາເຈົ້າ (ຂ) ອົງການຈັດຕັ້ງ ລັດຖະບານສູນກາງ ລວມທັງ EPF, MONRE, MPWT ແລະ ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ, (ຄ) ອຳນາດການ ປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນຂັ້ນແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ບ້ານ; (ງ) ບຸກຄົນ ແລະ ຊຸມຊົນທີ່ຕັ້ງຢູ່ໃກ້ໆກັບການລົງທຶນຂອງ

ໂຄງການ, (ຈ) ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງ ທາງສັງຄົມ ທີ່ເຮັດວຽກກັບແມ່ຍິງ, ຊາວໜຸ່ມ, ຊົນເຜົ່າ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ - (ສ) ພາກສ່ວນເອກະຊົນລວມທັງບໍລິສັດຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ, ບໍລິສັດທີ່ເອົາຂີ້ເຫຍື້ອນຳກັບມາໃຊ້ຄືນໃໝ່, - ຜູ້ຕາງໜ້າຜູ້ເກັບຂີ້ເຫຍື້ອ, (ຊ) ນັກວິຊາການ, ອົງການຈັດຕັ້ງສິ່ງແວດລ້ອມ, NGOs ສາກົນ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມງານພັດທະນາອື່ນໆ ທີ່ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ, ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ບັນຫາທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ບຸກຄົນທີ່ມີຄວາມສຽງ ຫຼື ຜູ້ດ້ອຍໂອກາດທີ່ໄດ້ກຳນົດລວມມີ, ເດັກນ້ອຍ, ແມ່ຍິງ, ກຸ່ມຊົນເຜົ່າ, ຄົນພິການ, ຜູ້ສູງອາຍຸ ແລະ ຊາວໜຸ່ມ. ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ແລະ ການປຶກສາຫາລືກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຈະດຳເນີນໂດຍຜ່ານເຕັກນິກຕ່າງໆ ລວມທັງການສົນທະນາກຸ່ມຈຸດສຸມ (ອີງຕາມອາຍຸ, ເພດ ແລະ ອາຊີບ), ການສຳພາດ, ຜູ້ໃຫ້ຂໍ້ມູນຫຼັກ ແລະ ອີເມວ. ການແປຄຳເວົ້າຈະຖືກ ສະໜອງໃຫ້ເປັນພາສາຊົນເຜົ່າໃນຊຸມຊົນທີ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ.

ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ແລະ ການປຶກສາຫາລືກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຈະດຳເນີນໂດຍຜ່ານເຕັກນິກຕ່າງໆ ລວມທັງການສົນທະນາກຸ່ມຈຸດສຸມ (ອີງຕາມອາຍຸ, ເພດ ແລະ ອາຊີບ), ການສຳພາດ, ຜູ້ໃຫ້ຂໍ້ມູນຫຼັກ ແລະ ອີເມວ. ການແປຄຳເວົ້າຈະຖືກສະໜອງໃຫ້ເປັນພາສາຊົນເຜົ່າໃນຊຸມຊົນທີ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ.

ການປຶກສາຫາລືອາດຈະໃຊ້ຮູບແບບການພົບປະແບບຕຊ່ອງໜ້າ. ຈົດໝາຍທີ່ເປັນທາງການຈະຖືກສົ່ງມາຢ່າງໜ້ອຍສອງອາທິດກ່ອນການປຶກສາຫາລືທີ່ກຳນົດໄວ້ ເພື່ອແຈ້ງໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຜູ້ສົນໃຈກ່ຽວກັບຈຸດປະສົງຂອງກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລື. ການປະຊຸມແບບຊ່ອງໜ້າແມ່ນຈະໄດ້ຈັດຂຶ້ນ, ແນວໃດກໍຕາມ, ເນື່ອງຈາກມາດຕະການປ້ອງກັນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບ Covid-19, ການປະຊຸມປຶກສາຫາລືອາດຈະຖືກດຳເນີນ ແລະ ຈັດຂຶ້ນໂດຍໃຊ້ແຟລດຟອມເຊື່ອມຕໍ່ສະເໜີອອນໄລນ໌ (ເຊັ່ນ: Zoom, Webex , ແລະ ແອັບພລິເຄຊັນອື່ນໆ ທີ່ມີຢູ່)

ນອກຈາກນັ້ນ, ຂໍ້ມູນສະເພາະໂຄງການ (ເຊັ່ນ: ESMF, RPF, EGEF ແລະ ອື່ນໆ), ຈະຖືກເປີດເຜີຍໃນ ເວັບໄຊທ໌ຂອງ EPF; MONRE ແລະ MPWT ເຊັ່ນດຽວກັນກັບເວັບໄຊທ໌ພາຍນອກຂອງທະນາຄານໂລກ. ຂໍ້ມູນຫຼັກຈະໄດ້ຮັບການເປີດເຜີຍທັງໃນພາສາອັງກິດແລະ ພາສາລາວ ຫຼື ຮູບແບບຮູບພາບ ຫຼື ຮູບແຕ້ມ / ການພິມ (ເຊັ່ນ: ປຶ້ມພິມ ຫຼື ໃບປິວ). ສຳລັບ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ທີ່ສາມາດເຂົ້າໃຈໄດ້ງ່າຍ. **Error! Reference source not found.**ເຄື່ອງມື E&S ໄດ້ຖືກເປີດເຜີຍໃນລະຫວ່າງວັນທີຕໍ່ໄປນີ້:

ຕາຕະລາງ 1 ກຳນົດເວລາການເປີດເຜີຍ ESF

ລາຍການ	ການກະທຳ	ທາມລາຍ	ຮັບຜິດຊອບ
--------	---------	--------	-----------

1.	ເປີດເຜີຍ ຮ່າງ ESMF ແລະ Pre-ESIA ສະບັບປັບປຸງຢູ່ໃນເວັບໄຊທ໌ EPF ແລະ MPWT	ວັນທີ 29 ພະຈິກ 2022	EPF ແລະ MPWT
2.	ການປຶກສາຫາລືກັບຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມສູນກາງ:	ວັນທີ 14 ທັນວາ 2022	EPF ແລະ MPWT
3.	PELOSI ການເປີດເຜີຍເອກະສານ ESF ທີ່ເປີດເຜີຍຢູ່ໃນ ເວັບໄຊທ໌ GoL ແລະ ຜ່ານ WB.	ວັນທີ 23 ທັນວາ 2022	GoL (EPF, MONRE, MPWT) ແລະຜ່ານ WB.
4.	ການເປີດເຜີຍຂອງເຄື່ອງມື ESF ສຸດທ້າຍ (ຕາມຄວາມຕ້ອງການ)	ພຶດສະພາ 2023	GoL (EPF, MONRE, MPWT)

ຄວາມຄິດເຫັນຈາກຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຈະໄດ້ຮັບໂດຍ ໂຄງການໃນຮູບແບບລາຍລັກອັກສອນ ແລະ ປາກເປົ່າ (ການນຳໃຊ້ກ່ອງຄຳແນະນຳ, ການມີສ່ວນຮ່ວມກັບຜູ້ນຳຊຸມຊົນ, ໂດຍຜ່ານກອງປະຊຸມສາທາລະນະ, ການສຳພາດ, ອີເມວ ແລະ ອື່ນໆ). PMUs ແລະ PIU ທີ່ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກທີ່ປຶກສາ E&S ຈາກ EPF ຈະທົບທວນຄືນຄຳຄິດເຫັນຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ສົ່ງຄືນການຕັດສິນໃຈສຸດທ້າຍ ແລະ ບົດສະຫຼຸບກ່ຽວກັບວິທີທີ່ຄຳຄິດຄຳເຫັນທີ່ຖືກພິຈາລະນາ. ຈະມີການສ້າງຕັ້ງຄະນະກຳມະການ GRM ຢູ່ຂັ້ນບ້ານ, ເມືອງ ແລະ ຂັ້ນສູນກາງ ພ້ອມທັງຢູ່ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການຂອງ EPF; ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການຂອງ MPWT ແລະ ໜ່ວຍງານຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຂອງກະຊວງອື່ນໆ. ສຳລັບຄົນງານທີ່ຖືກຈ້າງໂດຍຜູ້ຮັບເຫມົາ, ຜູ້ຮັບເຫມົາ ຈະຕ້ອງສ້າງຂັ້ນຕອນ GRM ຂອງພວກເຂົາເປັນເງື່ອນໄຂເບື້ອງຕົ້ນສຳລັບການປະມຸນທີ່ຢ່າງຫນ້ອຍສອດຄ່ອງກັບຂໍ້ກຳນົດເຫຼົ່ານີ້.

ເອກະສານ SEP ສະບັບນີ້ສະເໜີຍຸດທະສາດ ແລະ ແຜນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ສຳລັບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງ ພາ ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຕັ້ງແຕ່ເລີ່ມຕົ້ນໂຄງການຈົນເຖິງສຳເລັດ. SEP ແມ່ນເອກະສານທີ່ຈະຖືກທົບທວນຄືນ ແລະ ປັບປຸງຕາມຄວາມຕ້ອງການເພື່ອສະທ້ອນເຖິງການພັດທະນາໂຄງການ ແລະ ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມໃຫມ່ຖ້າມີ.